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Idén több mint 250 családi ház 
épül Szegeden 

Szeged város mindhárom 
kerületi tanácsa nagy gondot 
fordít a csaiádiház-építési 
akció lebonyolítására. Az I. 
kerületben idén 50 földszin-
tes családi ház épül. Sajnos, 
több helyen nem sikerül a 
tél előtt beköltözni az ú j ott-
honokba. Egyes építőanya-
gok hiánya miatt ugyanis ed-
dig csak mintegy 40—50 szá-
zalékban sikerült a terveket 
megvalósítani, tehát az épít-
kezőknek csak a fele költöz-
hetett be most az állami se-
gítséggel épülő családi há-
zakba. 

Az I. kerületben 
nagy az érdeklődés a négy-
lakásos, úgynevezett tár-
sasházakció iránt. 

A Blaha Lujza utcában idén 
még ú jabb társasházak ké-
szülnek: el, negyven lakással. 

A II. kerületben még a ko-
ra tavasszal megkezdődött a 
családi házak építése. Az 
építési csoport 77 családi ház 
építésére adott ki engedélyt, 
s az épülő házak közül eddig 
29-et fejeztek be. Ebben a 
kerületben az építési csoport 
és a családiház-építők tájé-
koztatása szerint főleg a ce-
ment és a mész hiánya okoz-
za az építkezések elhúzódá-
sát. 

A III. kerületben a legna-
gyobb a családiház-építési 
akció. 

Eddig mintegy 90 család ré-
szére nyitották meg a több 
mint 6 és negyed millió fo-
rint összegű kölcsönhitelt. A 
sa já t erővel épülő házakkal 
együtt eddig 113 családi la-
kóház építését kezdték meg 
és ebből 48 családi ház ké-
szült el. Érdemes megemlíte-
ni, hogy még néhány évvel 

ezelőtt ebben a kerületben az 
épülő családi házaknak közel 
a fele átlagosan egyszobás 
volt, most a többség kétszo-
bás. 

A III. kerületben idén is 
tovább folytatódik a ság-

váritclepi ikcrházakció. 
Az idén 16 lakás épül itt, 
majd a további telekkialakí-
tások után még mintegy 40— 
41 ikerház, tehát 80—82 la-
kás építésére nyílik a telepen 
lehetőség. 

Önzetlenül, 
jó szívvel 

Nem átek már a hitel 

Kalapáccsal, 

malleroslianálial 
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Groiniko lé! érét tárgyalt 
Kennedyvel — Adenauer 
benyújtotta lemondását 

A hírügynökségi jolentésak részletesen foglalkoznak 
Kennedy és Gromiko találkozásával, amelyre csütörtökön 
délután — magyar idő szerint a késő esti órákban — került 
sor. 

A szovjet külügyminisztérium nyilatkozatot tett k<yzé, 
Adenauer bonni kancellár október 3-i televíziós beszédevei 
kapcsolatban. 

A Német Szövetségi Köztársaságból érkezett hír szerint 
Adenauer benyújtotta lemondását Lübke köztársasági el-
nöknek. 

Algériában a kabiliai lázadók és a kormánycsapatok 
között összetűzésre került sor. A lázadók vezetője egy gyű-
lésen a hadsereg megtámadására szólította fel a lakos: »got 

Tudósítások a 2. oldalon. 

• • 

Ünnepi gyűlés Szegeden 
a város felszabadításának 19. évfordulóján 

A Hazafias Népfront szege-
di városi bizottsága tegnap, 
pénteken ünnepi gyűlést ren-
dezett a város felszabadulá-
sónak 19. évfordulója alkal-
mából. Az ünnepségen meg-
jelent Sípos Mihály, az MSZ-
MP Szeged városi végrehaj-
tó bizottságának tagja, Papp 
Gyula, a szegedi városi ta-
nács végrehajtó bizottságá-
nak elnökhelyettese, Hofge-
sang Péter, a Hazafias Nép-
front városi bizottságának 
titkára. 

Szeged felszabadulásának 
előzményeivel kezdte ünnepi 
megemlékezését Tombácz 
Imre, a népfront városi bi-
zottságának elnökhelyettese. 
Felidézte az 1919-es munkás-
paraszt. hatalomtól rettegő 
Horthy-rendszer végnapjait, 
a németek bevonulásával fo-
kozódó fasiszta terror ször-
nyűségeit, s azokat a hőstet-
teket, melyekkel a szegedi 
munkások kifejezték ellene 
gyűlöletüket: a szabotázs-
akciókat, a Back-malom fel-
gyújtását. 

Október 11-én, 19 évvel ez-
előtt vonultak be a városba a 
győztes szovjet csapatok. 
Szeged volt hazánkban az el-
ső nagyváros, amely felsza-
badult a fasiszta iga alól. 
Már másnap a házakon ol-
vashattuk a plakátokat, me-
lyek tudatták a lakossággal: 
nem hódítók jöttek ide, ha-
nem barátok. A romok elta-
karítására, a termelés megin-
dítására, a közrend biztosítá-
sára a kommunisták vezeté-
sével összefogtak a város ösz-
szes demokratikus erői. A 
szovjet hadsereg katonái hi-
dakat vertek a németek által 
felrobbantott két híd pótlá-
sára, s csakhamar visszatért 
az élet, megkezdődött a 
munka. 

A kommunisták program-
ja, az első hároméves terv 
megvetette alapját az ország 
fejlődésének, s lehetővé tet-
te, hogy ma hazánk a test-
véri népek körében építheti 
boldog jövőjét, a szocializ-
must. 

Az ünnepig beszéd elhang-
zása u tán " Manoki Lajos, 
Gyarmati Sándorné, a Tanár-
képző Főiskola tanárai, Csom-
pilla Mária, Rátkay Ildikó, 
Fülöp Anna, Nagy Zoltán, a 
főiskola hallgatói adtak mű-
sort. 

m Leonyid Brezsnye.v. a 
Szovjetunió Legfelsőbb Ta-
nácsa Elnökségének elnöke 
Muhammed Zahir sah Afga-
nisztán királya meghívására 
pénteken délelőtt hivatalos 
látogatásra Afganisztánba 
utazott. 

*» Nyugati hírügynökségek 
közlése szerint az amerikai 
képviselőház csütörtökön sza-
vazott az űrkutatási hivatal 
jövő évi költségvetéséről. 
Magát a' költségvetést elfo-
gadták, de olyan kiegészítést 
csatoltak hozzá. amelynek 
értelmében az USA "kommu-
nista országgal" nem szervez-
het közös expedíciót a Hold 
feltárására. MegEigyelők fel-
tételezik, hogy Kennedy a 
szenátusban' hatálytalanítja a 
képviselőház döntését. 

Ünnepi ülést rendeztek 
Varsóban a Kultúra és Tu-
domány Palotájában, a len-
gyel néphadsereg fennállásá-
nak 20. évfordulója alkalmá-
ból. 

«» Az ENSZ-közgyűlés jó-
váhagyta a különleges politi-
kai bizottságba a dél-afrikai 
fajüldözés ellen hozott hatá-
rozatot. A határozat s zv in t 
felszólítják a Dél-afrikai Köz. 
társaság kormányát, azonnal 
vessen véget a törvénytelen-
ségeknek. 

4» A pakisztáni külügymi-
niszter Washingtonból haza-
térőben öt napot tölt Lon-
donban hivatalos tárgvalá-
sokkal, amelyeket angol kö-
rökben nagy fontosságúnak 
tartanak, tekintettel Pakisz-
tán és a nyugati szövetsége-
sek közötti elhidegülésre. 
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Megalakult a Szegedi Fesztivál 
Intéző Bizottság 

A Szegedi Ünnepi Hetek 
programjának, a szabadtéri 
játékokhoz csatlakozó más 
rendezvényeknek gazdagítá-
sára a városi tanács végre-
hajtó bizottsága társadalmi 
bizottságot hívott életre. A 
bizottság meghívott, tagjai 
tegnap, pénteken délelőtt ül-
tek össze első alkalommal a 
városi tanácsházán. Dr. Biczó 
György, a városi tanács vég-
rehajtó bizottságának elnöke 
köszöntötte a megjelenteket, 
és társadalmi segítséget kért 
tőlük Szeged nagy nyári kul-
turális eseménysorozatához. 

Papp Gyula, a városi ta-
nács vb elnökhelyettese is-
mertette a megalakuló bi-
zottság feladatát. Rámutatott 
arra, hogy az eddigi tapaszta-
latok tanulsága szerint hi-
ányzott olyan koordinációs 
bizottság, amely a városban 
szervezné, irányítaná a Sze-
gedi Ünnepi Hetek program-
j a i t A legfontosabb célkitű-
zés, hogy emelkedjék a sze-
gedi fesztivál színvonala min-
den téren, kulturális téren 
éppúgy, mint a vendéglátás-
ban, az idegenek fogadásá-
ban. Elengedhetetlen, hogy a 
meglevő lehetőségeinket 
messzemenően kihasználjuk 
e színvonalemelés érdekében. 

A tanácskozáson megjelent 
dr. Sándor János, az MSZMP 
Szeged városi bizottságának 
titkára is, és egyetértően nyi-
latkozott a kezdeményezésről, 
amely a széles körű ösz-
szefogás egyik biztosíté-
ka lehet az ünnepi he-
tek továbbfejlesztésében. A 
Csongrád megyei tanács vég-
rehaj tó bizottságának támo-
gatásáról biztosította a részt-
vevőket Hantos Mihály, a 

megyei tanács vb elnökhe-
lyettese, aki maga fis részt 
vállal az intéző bizottság to-
vábbi munkájában. 

Az előterjesztés alapján 
értékes tanácskozás alakult 
ki, amelyben máris sok hasz-
nosítható javaslat hangzott 
el. A többi között Hofgesang 
Péter a Hazafias Népfront 
szegedi bizottságának titkára 
ismertette a nyáron kibocsá-
tott közvéleménykutató-lapo-
kon a lakosságtól beérkezett 
észrevételeket, javaslatokat, 
amelyek többsége ugyancsak 
megfontolásra méltó. 

A magjelentek mindegyike 
egyetértett a Szegedi Feszti-
vál Intéző Bizottság létreho-
zásával, amely ezzel, mint ja-
vaslattevő testület, meg is 
alakult. 

A Fesztivál Intéző Bizott-
ságban képviselteti magát 
az MSZMP Szeged városi vég-
rehajtó bizottsága, a Csongrád 
megyei és a Szeged városi 
tanács végrehajtó bizottsága, 
a KISZ városi bizottsága, a 
Hazafias Népfront Csongrád 
megyei és Szeged városi bi-
zottsága, a Szakszervezetek 
Megyei Tanácsa, a Dél-Ma-
gyarország szerkesztősége, a 
Szegedi Szabadtéri Játékok 
igazgatósága, a Városi Test-
nevelési és Sporttanács, a vá-
rosi tanács vb művelődésügyi, 
kereskedelmi, építési és köz-
lekedési, mezőgazdasági osz-
tályai, a szegedi egyetemek 
és a főiskola, az idegenfor-
galmi hivatal. 

A Fesztivál Intéző Bizott-
ság vezetésére a tanács vég-
rehajtó bizottságától Papp 
Gyula vb elnökhelyettes ka-
pott megbízást. Az alakuló 

ülésen három albizottságot is 
hoztak létre. Megalakult a 
programszervező és koordi-
náló albizottság Hofgesang 
Péter vezetésével, a propa-
ganda albizottság Gács 
György vezetésével és a ven-
dégellátással foglalkozó al-
bizottság Farsang Lászlóiné 
vezetésével. 

A Fesztivál Intéző Bizott-
ság már e napokban megkez-
di munkaprogramjának ki-
dolgozását és az Ünnepi He-
tek sokoldalú előkészítését. 

A rozsvetésnek már a vé-
gén járnak a szegedi járás 
tsz-eiben. Még egy-"két nap 
és meglesz az 5 százalékos 
biztonsági tartalékkal együtt 
a 28 ezer 350 hold. Nagyon 
kevés helyen maradtak csak 
el az őszi vetéssel, s ezt 
részben objektív okok is ma-
gyarázzák. A vetésterület 
egy részét elfoglalta a későn 

Képünkön Nagy Ferencnc, a bordányi Rákóczi Tszcs 
tagja fogattal vetteti az árpát 

C s ö k k e n 
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a MAY „adóssága'* 
Az első negyedév végéig 

3,1 millió tonna áruval szál-
lított kevesebbet a MÁV a 
tervezettnél. Azóta sikerült 
632 000 tonnára csökkenteni 
az "adósságot". 

A MÁV-nak tehát még 
mindég van mit pótolnia. Az 
őszi hónapokban a vártnál is 
nagyobb szállítási igény je-
lentkezett, mert míg 1962 
októberében 9,5 millió tonna 
árut kellett továbbítani, az 
idén októberben 10,2 millió 
tonnát. Novemberben a múlt 
évi 9,2 millió tonnával szem-
ben várhatóan 9.8 millió ton. 
nát kell eljuttatni rendeltetési 
helyére. 

Ezt a nagy feladatot majd-
nem teljesen a régi kocsi-
parkkal kell megoldania, és 
meg is lehet, elsősorban a ki-
rakodás gyorsításával. A pon-
tos felmérések szerint 3*35 

napos a kocsiforduló. Ennek 
az időnek 56 százalékát tölti 
egy-egy vagon az állomáson, 
illetve az iparvágányon, ra-
kodásra és kirakodásra vár-
va. A 3,35 nap többi részén 
a vagon "utazik", illetve a 
rendező-pályaudvaron tar-
tózkodik. 

A szállítás meggyorsításá-
ra a MÁV már szeptember-
ben is megszervezte a vasár-
napi nagyarányú kirakodást 
— több-kevesebb sikerrel. 
Októberben gondosan meg-
szervezik ezeket az akciókat. 
A vasút számítása szerint — 
ha azokon a kisebb állomáso-
kon. ahova vasárnaponként 
3—5—7 kocsi érkezik — jól 
megszervezik a kirakodást, 
akkor hétfőn a szokásosnál 
1200—1500-zal több üres ko-
csival rendelkezik majd a 
MÁV, 

beérő kukorica, máshol pe-
dig a kényszerszüret, vala-
mint az ugyancsak sürgős 
paprikaszedés vonta el a 
munkaerő egy részét. 

Ez a magyarázata annak, 
hogy Kisteleken a Perezel 
Mór 200. az Üj Élet 400, a 
Felszabadulás Tsz pedig 300 
hold rozs elvetésével adós 
még. A vetésekhez csak 500 
holdon készítették elő a ta-
l a j t A járási, tanácstól ka-
pott értesülés szerint az Űj 
Élet Tsz-ben vonakodtak is 
a 400 hold rozs vetéstől, 
csűrték-csavarták a tervet, 
hogy nagyobb terület jus-
son a kapásnövények javára. 
A halogatással persze nem 
nyertek időt, s most már 

igyekezniük kell, nehogy 
utolsóknak maradjanak. 
— Most már gép, még 

több gép kellene — mond-
ják a kistelekiek, hogy meg-
gyorsítsák a vetést. Akár 50 
gépet is beállítanának. Csak. 
hogy ennyi gépre nem szá-
míthatnak. 

A fogatokat is ki kell 
most használni a cél ér-
dekében. 

Bordányban így csinálták. A 
Rákóczi Tszes-ben az ösz-
szes vetést fogatokkal vé-
gezték el, nem vártak és vá-
logattak egy percig sem, s 
ugyanakkor 

a betakarítással sem ma-
radtak el. 
A rozsvetés közeli befeje-

zését követi a búza vetése is. 
A legfrissebb adatok sze-
rint a tervezett 18 ezer hold-
nak közel 60 százalékán ve-
tettek eddig. 

Több mint 70 százalékát 
takarították be eddig a ku-
koricának, 

s a 7429 hold burgonyából 
5730 holdról szedték fel a 
termést. A cukorrépa közel 
50 százalékát takarították be, 
s nincs már kint sok napra-
forgó sem. A silózás viszont 
lassan halad. A tervezett 34 
ezer 500 köbméter silóból 
csak 21 ezer 52 köbméter 
van készén a legutóbbi ada-
tok szerint. Ez lehetne már 
több, úgyszintén a forgatás 
is a szőlő- és gyümölcsös-
telepítések alá. 2380 holdon 
kell elvégezni a forgatást az 
őszi szőlő- és gyümölcsös-
telepítésekhez, eddig csak 
1050 holdon sikerült. Több 
helyen nem tudnak a gép-
állomások gépei forgatni, 
mert nincs szabad terület-
Ezek közé tartozik Ásotthal-
mon az Üj Élet, Zákányszé-
ken a Homokkultúra, Móra-
halmon a Petőfi, Zsombón a 
Virágzó Gyümölcsös és a 
Gyümölcsöskert Tszcs, vala-
mint Szatymazon a Béke 
Tsz. / 

A telepítésekhez pedig a 
területeket minél előbb 
szabaddá kell tenni, 

hogy a gépek ne áll janak 
tétlenül, munka nélküL 

i 


